
MEDLEMS INFO 
Bästa Ndugu-vänner! 

N 
duguföreningen firar i januari 2012 tio år. Det 

gör vi med stor stolthet och glädje. Vi gör det 

med vetskapen om att Nduguföreningens med-

lemmar tillsammans med lokala aktörer i 

Kizagaområdet gjort och gör stor skillnad. Men vi gör det 

också med ärlig öd-

mjukhet inför vårt 

uppdrag. Ödmjukhet 

eftersom det i många 

stycken är ett svårt 

uppdrag; att genom 

samarbete med lo-

kala aktörer åstad-

komma varaktig för-

ändring. Ödmjukhet 

eftersom vi är väl 

medvetna om att varje organisation kräver ständig utveckl-

ing och förbättring för att bevara sin vitalitet. Utan rörelse 

stelnar det idéburna arbetet. Den kontinuerliga ompröv-

ningen är det elixir som injicerar energi och stimulerar lus-

ten, liksom den process genom viken vi bygger vidare på 

vunna framgångar och korrigerar utifrån 

gjorda erfarenheter. Omprövningen måste 

vara förankrad där vi står – ta vara på allt det 

som gjorts – men samtidigt bidra till att lös-

göra oss från det invanda och till synes själv-

klara. Den bidrar till ökad medvetenhet ge-

nom att den avkräver ett aktivt förhållnings-

sätt. Kort sagt, omprövningen ser till att vi inte bara gör 

erfarenheter, utan också lär av dem. 

Konkret innebär denna omprövning i Nduguföreningen 

bland annat att vi nu befinner oss i en process att revidera 

vår grafiska profil, dvs. hur vi uttrycker oss grafiskt för att 

skapa igenkänning och grafiskt förstärka det budskap vi 

förmedlar innehållsligt. Styrelsen fastställde vid sitt möte i 

slutet av september de värden den grafiska profilen främst 

ska förmedla, med utgångspunkt i vårt styrdokument för 

utvecklingssamarbetet ”Så gör vi skillnad”. Styrelsen be-

kräftade vidare att målsättningen är att vi har en ny grafisk 

profil från årsskiftet. Det är Pr-info gruppen som har an-

svaret för att ta fram förslag till ny grafisk profil som beslu-

tas av styrelsen. Omprövning präglar också det faktum att 

vi försöker vässa och tänka nytt i arbetet med medlemsre-

krytering och insamling. Det är ett uppdrag i verksamhets-

planen 2011 som vid en mini-workshop med styrelsen och 

företrädare för PR-info gruppen nu tagit en del konkreta 

steg framåt.  Det arbetet kan förväntas ge resultat först 

2012.  

Styrelsen ska under hösten också reflektera över frågor 

kring arbetssätt och arbetsfördelning för medarbetarna i 

Kizagaområdet och relationerna till olika lokala aktörer. 

Målet är att utveckla och tydliggöra hur vår organisation 

som helhet verkar.  

En omprövning av mikrokreditverksamheten pågår som en 

följd av utvärderingen av den tre-åriga försöksverksamhet-

en. Under hösten och vintern består arbetet av en om-

världsanalys där vi tar del av och reflekterar över andras 

erfarenheter av mikrokreditverksamhet samtidigt som vi 

försöker säkra så god återbetalning av utestående lån 

som möjligt.        Samtidigt som omprövning är ett sätt att 

beskriva vårt nuvarande fokus är det också 

så att mycket verksamhet löper på och un-

dan för undan ger resultat. Men för dig som 

medlem är det viktigt att veta att vi som 

leder Nduguföreningen omprövar. Det illu-

strerar att vår verksamhet inte är något 

färdigt eller fulländat utan är inbegripen i en ständig ut-

veckling och lärandeprocess. I sin tur innebär det dels att 

förväntningar på föreningen måste förstås i ljuset av att vi 

ständigt lär nytt, dels att vi efter 10 år inte på något sätt ha 

börjat stelna och stagnera. Tillsammans med dig som 

medlem vill vi gå framtiden till mötes med förankrad vitali-

tet, stolt ödmjukhet och en robust framtidstro på att vi gör 

skillnad.                                                                                                                       

      Martin Carlstedt 

Ordförande 

ordforande@ndugu.org 

”Vi som leder 

Nduguföreningen 

omprövar.” 
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Seminarier i Kizaga viktiga 
Amons Kizagarapport september  

Jag tillbringade två månader i Kizaga i 

somras. Det jag gläder mig mycket åt är att 

vi genomförde årets seminarier inom alla 

olika områden: hiv/aids, jordbruk och små-

företagande, utbildning samt miljövård, för 

eleverna i Kizaga Secondary School. Un-

der 8 dagar i juli, fick eleverna mycket ny 

kunskap som är bra för deras liv. Vi hittade 

bra lärare/föreläsare till de olika områdena. 

Jag deltog själv vid flera tillfällen under 

dessa dagar. Under området hiv/aids kom 

föreläsare som är smittade av sjukdomen 

och som kunde berätta om sina egna upp-

levelser. Vi pratade om hur man kan före-

bygga att bli smittad, hur man skyddar sig 

och så vidare. Flera av eleverna har delta-

git i seminarium tidigare men det är viktigt 

att ständigt hålla diskussionen levande och 

påminna dem. Under rubriken jordbruk och 

småföretagande samt miljövård fick ungdo-

marna lära sig om tegeltillverkning (som i 

stort sett alla i området använder för hus-

bygge). 

Det har varit ett bekymmer att man eldar 

på många olika platser när man ska till-

verka tegel och det har förstört marken på 

flera ställen. När man tillverkar tegel är det 

också viktigt att veta vilken typ av jord man 

kan använda. Under utbildningsområdet 

pratade vi om hur man kan planera sin tid, 

ha ett klart mål och vikten av hårt arbete 

för att få goda studieresultat. På detta sätt 

fick vi ut mycket viktig information till ung-

domarna som kan vara en god hjälp för 

dem i framtiden. Jag hoppas också att 

detta bidrog till att vi får se goda studiere-

sultat i början på 2012, när resultaten på 

deras examinationer presenteras.Som jag 

nämnde ovan besökte jag även Nduguföre-

ningens olika projekt. Det var roligt att se 

att träden växer mycket bra. Sjukstugan 

fungerar bra under ledning av Mama Mu-

hayu. Men det finns några bekymmer där 

som den bristande elförsörjningen till sjuk-

stugan och stor arbetsbörda. Samtidigt har 

arbetet påbörjats med att utveckla sjukstu-

gan till ett Health Centre. Biblioteksverk-

samheten fungerar bra och lokalen är re-

dan väl använd, inte minst av eleverna på 

Kizaga Secondary School. Men naturligtvis 

behövs det fler böcker som ju också är 

tänkt att vi ska fylla på efterhand.  

Winjuka har fått assistens i sitt arbete med 

fadderbarnen. Ett av våra tidigare fadder-

barn, Maria Nakembetwa, har utsetts. Det 

känns extra roligt att se att flera av våra 

fadderbarn nu kan hjälpa till som funktion-

ärer för föreningen.Slutligen vill jag berätta 

att Ulemo Kommun sänder sina varmaste 

tack för att Nduguföreningen vill satsa på 

dem. De säger återigen ASANTENI SANA 

NA KARIBUNI! (= Tack så mycket och 

välkomna hit!) 

Amon J J Gyunda 

Läraren berättar om hur man kan undvika Hiv/Aids. 
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Kära medlemmar i Nduguföreningen i Sverige! Jag hoppas att ni alla är vid god hälsa! Jag fortsätter att studera 
och jag lyckas bra med mina studier. Jag  går nu i klass 1 på 
Kizaga Secondary School. Vi är 163 elever i min klass och på det 
senaste provet var jag nr 19 på listan för bästa studieresultat.  I framtiden vill jag gärna fortsätta studera på universitetet och jag 

ber Gud att han ska hjälpa mig. Jag är glad att jag får möjlighet 
att skriva detta brev och skicka hälsningar till er.  Jag är en hårt arbetande student, men jag gillar också att skoja 

och att ha kul i skolan. På min fritid hjälper jag min mamma med 
sysslorna i hushållet och när jag är klar med det läser jag gärna 
en bok.  

Jag vill tacka er och hälsa till er alla i Sverige. Många av mina 
vänner här i Kizaga hälsar också till er.Jag önskar er lycka till i 
ert fortsatta arbete! 

Solome Huruma 

Nysatsning på utökad sjukstuga 
Hallå där Jonatan Wi-

strand, sammankallande 

för sjukstugegruppen. 

Varför sänder ni ut ett 

vykort? 

- Vi behöver samla in pengar till sjukstu-

gan. Det är ett naturligt startskott ef-

tersom avtalet är nära att skrivas under 

som reglerar utbyggnaden av sjukstugan 

till ett så kallat health care center, ett litet 

sjukhus. Det är något av en milstolpe i 

projektets historia. 

Varför gör ni detta? 

- Det handlar om Nduguföreningens ly-

hördhet inför våra lokala företrädares 

önskemål och att Nduguföreningens sty-

relse tror på satsningen.  Att man ville 

satsa på sjukstugan i Kizaga kom sig av 

att man hade en god erfarenhet av att 

den var välfungerande med god ledning 

och pålitlig personal. Och att  den utrust-

ning vi har försett den med är av god 

standard. 

Vad skulle vi kunna uppnå med den 

här förändringen hälsomässigt? 

- Vi hoppas kunna uppnå en tryggare 

hälsomässig situation, en tryggare för-

lossningsvård och en effektivare vård mot 

infektionssjukdomar, tuberkulos och ma-

laria. Det som är problemet är att avstån-

den är så långa till sjukvården. Man 

måste avsätta mycket tid för att nå kvalifi-

cerad vård. Genom detta gör vi vården 

mer tillgänglig till invånarna i området där 

vi verkar.  

Det handlar om en utbyggnad med fler 

bäddplatser, varför? 

- Genom att kunna erbjuda platser undvi-

ker man långa besvärliga transporter till 

Iramba sjukhus.När man är svag är det 

viktigt att kunna ligga kvar och vila upp 

sig innan hemfärd.  

En stor satsning. Hur kan föreningen 

få in medel till detta? 

- Ett viktig steg på vägen för att klara det 

här är att vi har en stark insamling. Vykor-

tet är ett strå till stacken. Vi tror att med-

lemmarna är en viktig källa till inkomst 

och insamling men vi vänder oss även till 

förbunds– och näringslivet.  

Vill du beställa vykort. Se annons sidan 4. 

Nytt inslag i Medlemsinfo: Brev från fadderbarnen 
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Ansvarig för Medlemsinfo är Adrian 

Rosén 076 168 72 20. 
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Biblioteket får ett inre liv 
Det händer saker på biblioteket, berättar Amon i sin 

rapport från sommarens Kizagabesök. I och med att 

hyllor, böcker, bänkar är på plats blir samhällets nya 

instiitution en allt populärare plats.  

Nduguföreningen beslutade 2008 att satsa på ett 

bibliotek för att öka kvaliteten i utbildningssatsningen. 

Under sommarens besök kunde Amon bevittna hur 

lärare och skolelever börjat frekventera biblioteket i 

allt högre utsträckning.  

Resultat hittills i år 

¤ 224 medlemmar varav 24 är barn 

¤ 162 fadderbarn varav 5 personer fått 

startbidrag, 80 i primary och 77 i se-

condary. 

¤ 633 träd för plantering. 

¤ 5 850 kronor till fadderfonden. 

¤ 150 kronor till skolfonden. 

¤ 13787 kronor till 

sjukstugans utveckl-

ing. 

¤ 44 193 kronor i all-

männa gåvor. 

Nu ska sjuk-

stugan bli större 

 

Köp vykort och sprid 

budskapet så stöder 

du insamlingen 

 

Kostnad: 5 kr/st (kostnad för frakt tillkommer). 

För beställning, kontakta Jonatan Wistrand på 

tel.nr: 0703-187239 

e-post: medlemsinfo@ndugu.org 
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